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Komisja Finansów Publicznych, obradująca pod przewodnictwem posła Andrzeja 
Kosztowniaka (PiS), przewodniczącego Komisji, zrealizowała następujący porzą-
dek dzienny: 

– rozpatrzenie propozycji tematów kontroli do planu pracy Najwyższej Izby 
Kontroli na 2023 r., 
– zaopiniowanie wniosku ministra finansów w sprawie zmiany przeznacze-
nia rezerwy celowej zaplanowanej w ustawie budżetowej na rok 2022. 

W posiedzeniu udział wzięli: Wioletta Bruździńska zastępca dyrektora Departamentu Finansowania 
Sfery Gospodarczej Ministerstwa Finansów, Beata Gawlik-Pliszka zastępca dyrektora Departamentu 
Budżetu Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi, Stanisław Jarosz dyrektor Departamentu Budżetu 
i Finansów Najwyższej Izby Kontroli. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Anna Woźniak, Monika Biała – z sekre-
tariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Dzień  dobry.  Witam  państwa  bardzo  serdecznie  na posiedzeniu  Komisji  Finansów 
Publicznych. Gorąco proszę o zajęcie miejsc i wyciszenie rozmów, abyśmy mogli rozpo-
cząć dzisiejszą pracę. Jeszcze raz proszę o zajęcie miejsc. Otwieram posiedzenie Komisji 
Finansów Publicznych. Stwierdzam kworum. Z sekretariatu Komisji uzyskałem infor-
mację, że posiadamy kworum. 
Porządek dzienny posiedzenia przewiduje dwa punkty: pkt 1 – rozpatrzenie propozy-

cji tematów kontroli do planu pracy Najwyższej Izby Kontroli na 2023 r., pkt 2 – zaopi-
niowanie wniosku ministra finansów w sprawie zmiany przeznaczenia rezerwy celowej 
zaplanowanej w ustawie budżetowej na rok 2022. 
Czy są uwagi do porządku dziennego? Nie słyszę. Nie widzę. 
Wobec niezgłoszenia wniosku do porządku dziennego, stwierdzam jego przyjęcie. 
Szanowni państwo, zanim przejdziemy do realizacji porządku dziennego, pozwolę 

sobie przywitać na posiedzeniu Komisji panią Wiolettę Bruździńską,  reprezentującą 
pana ministra Piotra Patkowskiego. Mam przed sobą upoważnienie do reprezentacji. 
Tym samym pani dyrektor będzie do naszej dyspozycji. 
Przystępujemy do realizacji punktu pierwszego porządku dziennego. Zgodnie z wystą-

pieniem marszałka Sejmu, komisje sejmowe mają w terminie do 29 kwietnia br. przeka-
zać Komisji do Spraw Kontroli Państwowej propozycje tematów kontroli do planu pracy 
Najwyższej Izby Kontroli w 2023 r. Oznacza to, że sama Komisja Finansów Publicznych 
nie zleca NIK-owi tematów kontroli,  lecz jedynie składa i zbiera przedstawione przez 
prezydium Sejmu propozycje Komisji do Spraw Kontroli Państwowej, która z kolei prze-
śle je Najwyższej Izbie Kontroli. 
Zwracałem się do posłów z prośbą o zgłoszenie takich sugestii. Takie sugestie nie 

wpłynęły do sekretariatu naszej Komisji. Wobec powyższego bardzo proszę, czy są w tym 
momencie jeszcze jakieś osoby, ktoś z posłów, kto chciałby przedłożyć propozycje tema-
tów kontroli. Czy mamy takie zgłoszenia w tym momencie z sali? Tak. 
Bardzo proszę, pani przewodnicząca. 
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Poseł Izabela Leszczyna (KO): 
Bardzo dziękuję, panie przewodniczący, właśnie piszemy  je, żeby w formie pisemnej 
były dostarczone do sekretariatu. Na pewno będziemy proponować kontrolę realizacji 
wydatków z funduszy, które zostały utworzone przy Banku Gospodarstwa Krajowego 
w latach 2020–2021. Będziemy też proponować kontrolę wydatków Polskiego Funduszu 
Rozwoju w związku z pomocą udzielaną przedsiębiorstwom w czasie pandemii. Oczeku-
jemy także, że Najwyższa Izba Kontroli skontroluje funkcjonowanie i realizację zadań, 
które były przewidziane dla spółki „Polskie Domy Drewniane”. Chcielibyśmy też zwrócić 
się z wnioskiem do NIK, żeby skontrolowała funkcjonowanie systemu Pegasus – środki, 
jakie zostały wydane na funkcjonowanie tego systemu. I w gruncie rzeczy jedno – być 
może – bardzo ogólne, ale jednak istotne, w nim zawiera się część tego, o czym już powie-
działam, ale chcemy też sformułować ogólny wniosek kontrolny o poddanie kontroli 
środków finansowych, środków publicznych wydatkowanych poza kontrolą parlamentu, 
czyli wydawanych poza budżetem.
Ostatni nasz wniosek będzie dotyczył  funkcjonowania  służb celnych po wybuchu 

wojny na Ukrainie, po ataku Rosji putinowskiej na Ukrainę – zgodność z prawem, efek-
tywność, skuteczność kontroli celnych, które powinny były zapewnić brak drożności dla 
tych towarów, które mogłyby wspierać agresję rosyjską. 
To wszystko spisujemy, panie przewodniczący. Za chwilę podamy do sekretariatu. 

Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Dziękuję serdecznie za zabranie głosu. 
Proszę o zabranie głosu panią przewodniczącą Skowrońską. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Szanowny panie przewodniczący, panie i panowie posłowie do projektu planu kontroli 
Najwyższej Izby Kontroli…

Poseł Jarosław Urbaniak (KO): 
Panie przewodniczący, ale oglądanie filmów w trakcie posiedzenia Komisji, to jest żart. 
Rozumiem, że ta sala…Słyszymy te dowcipy z końca sali. To naprawdę chyba nie jest 
na miejscu. Jeżeli ktoś nie chce pracować w Komisji, to przecież go nie zmuszamy. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS):
Szanowni państwo, mam gorącą… 

Wypowiedzi poza mikrofonem.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Szanowni państwo…panowie posłowie…

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Proszę panów posłów, panowie, nie oceniajcie innych, bo jak was ocenimy, to wyjdzie 
jeszcze gorzej. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Pani przewodnicząca, nie udzieliłem pani głosu, zresztą nie udzieliłem państwu w ogóle 
głosu. Proszę to uszanować. Również tych, którzy mają takie wtręty. Proszę jeszcze raz 
drodzy państwo, abyśmy uszanowali naszą wspólną pracę, abyśmy wszyscy się wzajem-
nie słyszeli, bo rzeczywiście ta sala jest wyjątkowa w tym zakresie – jak w jednej części 
sali się mówi, to reszta ma problem w tym, żeby słyszeć. Gorąco proszę tych, którzy rze-
czywiście osłuchują posiedzenia swoich komisji o to, żeby robili to maksymalnie cicho, 
aby nie doprowadzać do sytuacji utrudnienia pracy innym osobom, za co z góry dziękuję. 
Bardzo proszę, pani przewodnicząca o zabranie głosu. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Kontynuując, do propozycji, którą zgłaszała pani przewodnicząca Izabela Leszczyna, 
chciałam wpisać punkt dotyczący procedury oceny i przyznawania środków dla samo-
rządów z Funduszu Inwestycji Lokalnych z drugiej transzy. Szanowni państwo, tę infor-
mację pozyskiwaliśmy w systemie kontroli poselskiej. Ale było bardzo wiele wypaczeń 
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dotyczących sposobu oceny wniosków, przyznawania dla niektórych samorządów. Naj-
ważniejsze jest wydatkowanie środków publicznych w sposób transparentny. Ten punkt 
chciałabym wpisać, abyśmy przyjęli wspólnie do planu kontroli Najwyższej Izby Kontroli 
temat: procedura oceny przyznawania środków dla samorządów z Funduszu Inwestycji 
Lokalnych, w szczególności druga transza. To moja propozycja do planu. 
Pan przewodniczący Janusz Cichoń również prosił o głos. Gdyby pan przewodniczący 

udzielił głosu panu przewodniczącemu Cichoniowi, to będziemy mieli nasze propozycje. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Dziękuję za tę uwagę. Widziałem to zgłoszenie. 
Panie przewodniczący, bardzo proszę o zabranie głosu. 

Poseł Janusz Cichoń (KO): 
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, chciałbym zgłosić jeszcze do planu pracy ocenę 
prawidłowości nadzoru Urzędu Komisji Nadzoru Finansowego nad rynkiem administra-
torów wskaźników referencyjnych ze szczególnym uwzględnieniem WIBOR. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Szanowni państwo, czy mamy to już formalnie spisane, czy…? Przypomnę, że mieliśmy 
kilka miesięcy na to, żeby to zrobić. 
Pan poseł Jarosław Urbaniak, bardzo proszę o zabranie głosu. 

Poseł Jarosław Urbaniak (KO): 
Dziękuję, panie przewodniczący. Chciałem zaproponować kontrolę skuteczności, efek-
tywności i tempa wprowadzania sankcji wobec Rosji i jej obywateli w związku z wybu-
chem wojny na Ukrainie. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Czy mogę  prosić  pana  posła Urbaniaka  o spisanie  tego?  Bo będziemy  teraz,  w tym 
momencie odczytywać propozycje do kontroli. 
Szanowni państwo, te propozycje kontroli, które wpłynęły bezpośrednio do prezy-

dium i do mnie sprowadzają się do przeprowadzenia sześciu, siedmiu kontroli w różnych 
zakresach. Jeżeli dobrze odczytam po autorze, to szanowni państwo: kontrola realizacji 
wydatków z funduszy utworzonych przez BGK w latach 2020–2021. Druga z kontroli – 
to kontrola wydatków Polskiego Funduszu Rozwoju, poniesionych w związku z pomocą 
przedsiębiorcom. Trzeci punkt – to kontrola działalności spółki „Polskie Domy Drew-
niane” SA. Czwarta – kontrola środków publicznych wydatkowanych poza kontrolą 
Sejmu. To myślę, że nazbyt…To jest tak napisane przez autora jakby dotyczyło wszyst-
kiego i niczego. Ale OK. Jeżeli państwo upieracie się przy tym, to…Nie wynika zbyt wiele 
z tego. Ale OK. Piąty z punktów – to jest kontrola wszystkich wydatków poniesionych 
na zakupy i wykorzystanie…

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Systemu internetowego Pegasus. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
…systemu informatycznego Pegasus. Szósty z punktów – to procedury i zasady przy-
znawania środków samorządom lokalnym w ramach RFIL. Ostatnim z punktów jest…

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Panie przewodniczący, to jest podobny z szóstym. Rezygnuję. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Tak, to samo. Mówimy o sześciu punktach do kontroli. 
Jeszcze pan poseł Jarosław Urbaniak. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Nie. Jest jeszcze w trakcie…Czy mogę? 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Tak. Proszę. 
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Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Jest jeszcze w trakcie pisania wniosek pana posła przewodniczącego Janusza Cichonia 
w sprawie stóp referencyjnych w zakresie… 

Wypowiedź z sali: 
Jest napisany. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Jest napisany. Pan poseł Urbaniak doręczy. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Kolejna z propozycji – kontrola prawidłowości nadzoru KNF nad rynkiem administra-
torów wskaźników referencyjnych, w szczególności wskaźników WIBOR. Rozumiem, 
wskaźnika WIBOR. Ósmy z punktów – to kontrola skuteczności, efektywności i tempa 
wprowadzania sankcji wobec Rosji. Myślę, że to jest bardziej pytanie do Komisji Euro-
pejskiej niż do NIK, ale OK. Rozumiem, że jeżeli państwo sobie tego życzycie… 

Poseł Jarosław Urbaniak (KO): 
Panie przewodniczący, sankcje zostały nałożone. Chodzi o to, jak organy państwa pol-
skiego wprowadzają je. To jest chyba wyraźnie… 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Dobrze. Proszę państwa, przechodzimy w takim razie…

Poseł Jarosław Urbaniak (KO): 
Nie o nakładanie sankcji, czym zajmuje się Unia Europejska, a polski rząd u nas, tylko 
realizację tych sankcji, na ile one skutecznie są…

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Panie pośle, prosiłbym, żebyśmy nie polemizowali…

Poseł Jarosław Urbaniak (KO): 
Bo wiemy, że … 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
…tak często. Nie udzieliłem panu głosu. Korzysta pan z tego tak skrupulatnie z grzecz-
ności, ale myślę, że to też już czas najwyższy zakończyć. 
Czy musimy głosować? Czy przyjmujemy te propozycje przez aklamację? 
OK. Rozumiem, że przyjęliśmy te propozycje. 
Proszę na przyszłość, abyśmy te propozycje nieco wcześniej przedkładali. Bo mamy 

na to czas, więc byłoby nam wszystkim zdecydowanie wygodniej. 
Jeszcze raz gorąco prosimy te osoby, które odsłuchują komisje, bo my słyszymy bar-

dzo dokładnie tę komisję, nieco ją wyciszyć. Dobrze? 
Czy ktoś jest przeciw przyjętym zgłoszeniom propozycji tematów do planu kontroli 

Najwyższej Izby Kontroli, które po rozpatrzeniu przez Komisję do Spraw Kontroli Pań-
stwowej miałyby stać się przedmiotem prac Najwyższej Izby Kontroli w 2023 r.? Nie widzę. 
Wobec braku sprzeciwu stwierdzam przyjęcie powyższych propozycji.
Przechodzimy do realizacji punktu drugiego porządku dziennego. Poproszę panią 

dyrektor o przedstawienie wniosku ministra finansów w sprawie zmiany przeznaczenia 
rezerwy celowej zaplanowanej w ustawie budżetowej na rok 2022. 

Zastępca dyrektora Departamentu Finansowania Sfery Gospodarczej Ministerstwa 
Finansów Wioletta Bruździńska: 

Wioletta  Bruździńska  – Ministerstwo  Finansów,  zastępca  dyrektora Departamentu 
Finansowania Sfery Gospodarczej. Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, szanowni 
państwo, stosowanie do postanowień art. 154 ust. 9 ustawy o finansach publicznych 
w związku z wnioskiem ministra rolnictwa i rozwoju wsi uprzejmie proszę o wyrażenie 
pozytywnej opinii w sprawie zmiany przeznaczenia kwoty 240 000 tys. zł, pochodzącej 
z rezerwy celowej budżetu państwa poz. 56 – „Rezerwa na zmiany systemowe i niektóre 
zmiany organizacyjne, w tym nowe zadania”. 
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Powyższe środki zostaną przeznaczone: na realizację przez Agencję Restrukturyzacji 
i Modernizacji Rolnictwa pomocy finansowej na wyrównanie kwoty obniżonego dochodu 
uzyskanego przez producenta świń ze sprzedaży świń utrzymywanych na obszarze obję-
tym restrykcjami w związku ze zwalczaniem afrykańskiego pomoru świń od IV kwartału 
2020 r., na realizację przez Agencję Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa pomocy 
finansowej  w formie  nieoprocentowanej  pożyczki  na sfinansowanie  nieuregulowa-
nych zobowiązań cywilnoprawnych dla producentów świń, którzy utrzymywali świnie 
na obszarach ASF, na zakup 2 skanerów do digitalizacji zbiorów Centralnej Biblioteki 
Rolniczej Narodowego Instytutu Kultury i Dziedzictwa Wsi. 
Projektowana zmiana przeznaczenia kwoty 240 000 tys. zł z poz. 56 nie spowoduje 

zakłóceń w finansowaniu zadań, na które ww. rezerwa została pierwotnie zaplanowana. 
Proszę o pozytywne rozpatrzenie wniosku. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Bardzo dziękuję za przedstawienie propozycji zmiany. 
Pani przewodnicząca Krystyna Skowrońska prosiła o głos. 
Bardzo proszę. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
Moje pytania są głównie takimi pytaniami, z jakimi zwracają się do mnie rolnicy. Jestem 
z Podkarpacia, gdzie w powiecie mieleckim ASF zdobył ogromne żniwo. Do dzisiaj rol-
nicy mają ogromne problemy. Odbyło się wiele spotkań. Na kanwie tego wydarzenia 
podjęto szereg działań, które miałyby pomagać rolnikom. Ale niektóre działania były 
późne. Rolnicy skarżyli się na sposób ich realizacji. 
Jeżeli  resort  rolnictwa  występuje  o dodatkowe  środki,  to chciałabym  zapytać, 

bo w samym wniosku mamy tylko kwoty, ile wniosków złożono, ile wniosków oczekuje 
na rozpatrzenie. W jakiej wysokości  i ile wniosków  złożono w sprawie m.in.  pomocy 
w zakresie wykupu czy możliwości otrzymania nieoprocentowanej pożyczki na realizację 
innych zobowiązań cywilnoprawnych, czyli zapłatę kredytów i realizację innych zobo-
wiązań? To jest niezwykle ważne, bo od czasu, kiedy przyjęto rozwiązania, które miały 
pomagać rolnikom, które mają pomagać rolnikom, upłynął długi okres. Czy w resorcie 
rolnictwa planowane są m.in. zwiększenie limitów dotyczących szkód z uwagi na opóź-
nienia  w realizacji  zobowiązań,  które  wobec  rolników  zadeklarowało  ministerstwo 
rolnictwa i państwo? Ile w związku z tym w wysokości, bo jeżeli wnioski leżą, a nara-
stają dodatkowe wierzytelności w zakresie zobowiązań cywilnoprawnych rolników, czy 
państwo w tej procedurze będziecie obejmować albo będzie można składać dodatkowe 
wnioski za cały okres do dnia wypłaty tych środków? To jest niezwykle ważne w okre-
sie inflacji, wtedy kiedy rolnicy mają wyższe koszty produkcji, a nie otrzymali jeszcze 
środków w związku z ubijaniem swoich stad, z likwidacją stad z powodu pandemii ASF. 
Rozumiem, że są potrzebne dodatkowe środki. Nie będę przeciwna temu rozdyspono-

waniu. Ale zarówno komisja rolnictwa, bo ona tego wniosku nie opiniuje, ale i Komisja 
Finansów Publicznych powinna wiedzieć ile,  jakie były przeszkody w realizacji wnio-
sków złożonych przez rolników. Czy w związku z tym, że dzisiaj pojawią się dodatkowe 
środki, będzie trwał w dalszym ciągu nabór wniosków w zakresie pomocy państwa pro-
ducentom trzody chlewnej w związku z chorobą ASF i likwidacją stad? To jest ogromna 
tragedia ludzka. Znam ją z perspektywy Podkarpacia. Ale dotyczy to również Wielkopol-
ski i innych części kraju. To jest niezwykle istotne. 
Bardzo prosiłabym pana przewodniczącego, żeby mój wniosek o dodatkową informa-

cję, jak wygląda realizacja tych wniosków wobec producentów trzody chlewnej, których 
stada zostały dotknięte pandemią ASF, abyśmy tę informację otrzymali. Ten termin 
został zakreślony grzecznościowo na termin 7 dni, abyśmy wspólnie wiedzieli, jak można 
lepiej pomóc rolnikom, bo oni mają bardzo wiele problemów poza ASF. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Bardzo dziękuję. Ja również przyłączę się do prośby o przekazanie tej informacji. Nie 
chciałbym w żaden sposób tym terminem 7-dniowym grzecznościowym obligować pań-
stwa, ale też prosimy o uwagę, żeby zrobić to w miarę sprawnym czasie. Gorąco proszę 
o odpowiedź na pytanie, które zadała pani przewodnicząca. 
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Czy są jeszcze jakieś uwagi? 
Bardzo proszę, pani poseł Czernow. 

Poseł Zofia Czernow (KO): 
Dziękuję bardzo, panie przewodniczący. Zaniepokoiłam się tym, co przeczytałam w uza-
sadnieniu, aby przekazać 240 000 tys. zł. Co do celu nie będę dyskutować, bo wiemy, 
że te pieniądze są potrzebne. Ale jeżeli czytamy, że pierwsza kwota 155 000 tys. zł ma być 
wykorzystana na wyrównanie kwoty obniżonego dochodu od IV kwartału 2020 r. – czy 
są tam tak duże zaległości? Dlaczego są tak duże zaległości? Ile one wynoszą za 2020 r. 
i 2021 r.? To jest po prostu przerażające, że tak długo rolnicy czekają. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Bardzo dziękuję. Myślę, że ta informacja, która będzie przedłożona dla pani przewodni-
czącej i dla nas wszystkich, bo ona wpłynie do nas wszystkich, również uwzględni odpo-
wiedź na to pytanie. 
Czy mamy  jeszcze  jakieś pytania dotyczące  tego konkretnego punktu? Nie widzę 

zgłoszeń. 
Tym samym pozwolę sobie zaproponować opinię nr 160 Komisji Finansów Publicz-

nych do ministra finansów w sprawie zmiany przeznaczenia rezerwy celowej uchwaloną 
na posiedzeniu w dniu 27 kwietnia 2022 r.: „Komisja Finansów Publicznych na posiedze-
niu w dniu 27 kwietnia 2022 r. rozpatrzyła wniosek ministra finansów z dnia 25 kwietnia 
2022 r. dotyczący zmiany przeznaczenia kwoty w wysokości 240 000 tys. zł z rezerwy 
celowej w poz. 56 – „Rezerwa na zmiany systemowe i niektóre zmiany organizacyjne, 
w tym nowe zadania” zaplanowanej w ustawie budżetowej na rok 2022. 
Komisja Finansów Publicznych, zgodnie z art. 154 ust. 9 ustawy o finansach publicz-

nych, pozytywnie opiniuje propozycję przeznaczenia tych kwot”. 
Czy są…

 Poseł Izabela Leszczyna (KO): 
Panie przewodniczący, pani poseł zadała pytania. Nie uzyskaliśmy odpowiedzi.

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Przepraszam. Zrozumiałem, że pani prosiła na piśmie. 
Jeżeli jest taka możliwość, to bardzo proszę o udzielenie odpowiedzi w tym momencie. 

Ale myślę, że to nie będzie łatwe, żeby sięgnąć pamięcią do 2020 r. i odnieść się do kon-
kretnych rzeczy. Chciałbym, żeby ta informacja była również dla państwa wyczerpująca. 

Poseł Izabela Leszczyna (KO): 
Panie przewodniczący, korzystając z tej chwili, chciałabym prosić pana przewodniczącego, 
żeby jednak zwrócił uwagę wszystkim ministerstwom, a szczególnie Ministerstwu Finan-
sów, że Komisja oczekuje obecności ministra bądź wiceministra. Bardzo szanujemy dyrek-
torów. Wiemy, że to są najczęściej kompetentni urzędnicy. Natomiast jednak Sejm jest Sej-
mem, z wnioskiem przychodzi wiceminister i przedstawia ten wniosek. Od lat, a właściwie 
od zawsze, taka była zasada sejmowa. Chciałabym, żeby ona była przestrzegana. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
To prawda. Nie chcę usprawiedliwiać – choćby dzisiaj – pana ministra Patkowskiego. Ale 
wiem, że w tym momencie rzeczywiście nie może być z nami. Bez wątpienia zwrócimy 
na to uwagę. 
Jeszcze raz pytam, czy panie to, co możecie teraz powiedzieć, to bardzo proszę. Jeżeli 

chcemy głębszej informacji, to zapewne trzeba będzie sięgnąć do dokumentów źródło-
wych sprzed 2 lat. Dlatego wydawało mi się, że na piśmie to będzie lepsza formuła, ale 
bardzo proszę. 

Zastępca dyrektora Departamentu Budżetu Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
Beata Gawlik-Pliszka: 

Beata Gawlik – zastępca dyrektora Departamentu Budżetu Ministerstwa Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi. Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, szanowni państwo 
posłowie, jeśli chodzi o ostatnie pytanie, że producenci rolni tak długo czekają, chciałam 
powiedzieć, że wnioski o pomoc na wyrównanie utraconych dochodów od IV kwartału 
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2020 r. do IV kwartału 2021 r. producenci rolni mogli składać w ubiegłym roku do końca 
listopada i w bieżącym roku do 28 lutego. Wnioski z ubiegłego roku, te, które zostały 
przez producentów rolnych złożone w 2021 r., praktycznie wszystkie zostały obsłużone. 
31 wniosków, które okazały się problematyczne, nie zostało obsłużonych. Tam są różne 
wątpliwości. One są rozpatrywane. 
Natomiast środki, o które…

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Pani dyrektor, przepraszam bardzo. Jeszcze raz proszę osobę, która odsłuchuje z tableta 
albo niech wyciszy ten tablet, albo proszę, żeby najlepiej wyłączyła tablet. Jeżeli potra-
fimy się wzajemnie uszanować. Serdecznie dziękuję. 
Proszę. 

Zastępca dyrektora departamentu MRiRW Beata Gawlik-Pliszka: 
Natomiast środki w wysokości 155 000 tys. zł, które mają pochodzić z rezerwy celowej 
są przeznaczone na obsłużenie tych wniosków, które zostały złożone w bieżącym roku 
do 28 lutego. Jeśli chodzi o szczegóły, to jest to 5456 wniosków. Nie są to zaległości. Nie 
wiem, czy jeszcze coś mam dodać. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Proszę bardzo. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO): 
To jeśli macie państwo taką informację – na jaką kwotę są te ostatnie wnioski? 

Zastępca dyrektora departamentu MRiRW Beata Gawlik-Pliszka: 
Na kwotę ok. 155 000 tys. zł. 

Przewodniczący poseł Andrzej Kosztowniak (PiS): 
Dziękuję serdecznie za to wyjaśnienie. Okazało się, że jest bardzo prozaiczne. Nie można 
doszukiwać się niczego negatywnego w tym wszystkim. 
Szanowni państwo, pozwolę sobie…Nie wiem…
Drodzy państwo, co wy dzisiaj…Przepraszam, ale każdy od wczoraj tak…
Czy odczytana przeze mnie opinia musi być jeszcze raz powtórzona? Czy przyjmujemy 

tę opinię? Wydaje mi się, że nie ma potrzeby powtarzania wielokrotnie tego samego. 
Dziękuję serdecznie. Nie ma sprzeciwu wobec tej opinii. Bardzo państwu dziękuję. 
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny posiedzenia. Dziękuję serdecznie. Zamykam 

posiedzenie. 
Gwoli wyjaśnienia, najprawdopodobniej, a nawet na pewno będziemy się widzieć jutro. 

Komisja będzie jeszcze jutro pracowała w trakcie posiedzenia Sejmu. Dziękuję bardzo. 


